
Protokół Nr LII / 10

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim

w dniu 24 maja 2010r.

LII Sesja Rady Powiatu odbyła się 24 maja 2010r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. 

Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim.

Ad.1 

Otwarcie LII Sesji Rady Powiatu

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły około godz. 1300. Obrady otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński.

Przewodniczący  przywitał  wszystkich  radnych,  Starostę  p.  Stanisława  Czajkę, pozostałych 

Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, Skarbnika Powiatu p. Halinę 

Bartkowską, Radcę Prawnego p. Macieja Sikorskiego, kierowników jednostek powiatowych i 

naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego (lista obecności stanowi załącznik nr 1)

Ad. 2

Stwierdzenie quorum

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  2). Nieobecni byli: 

Wicestarosta Jan Rochewicz,  radny  Zbigniew Buzanowski.

Ad. 3

Powołanie sekretarza obrad

Przewodniczący  zaproponował  kandydaturę  radnego  Wacława  Jabłońskiego.  Zapytał  czy 

kandydat wyraża zgodę na pełnienie funkcji. Radny wyraził zgodę.

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Jabłoński pełnił funkcję sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, wszyscy głosowali za tym, aby p. Jabłoński pełnił 

funkcję sekretarza obrad.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 3). 

Następnie odczytał wniosek Zarządu w sprawie rozszerzenia porządku obrad (załącznik nr 4) 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia wniosku Zarządu. Głosowało 15 radnych, 

wniosek przyjęto jednogłośnie.
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Przewodniczący zapytał czy są pytania lub inne propozycje do porządku. 

Radny Tomasz Szczepański wnioskował o uwzględnienie przerwy w obradach.

Za wnioskiem głosowało 13 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu.

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia  porządku obrad.  Głosowało  15 radnych, 

porządek przyjęto jednogłośnie.

Ad. 5

Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu

Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad LI Sesji był radny Damian Godziński. 

Zapytał czy radny wnosi uwagi do protokołu.

Radny Godziński odpowiedział, że nie wnosi uwag do protokołu i wnioskuje o jego przyjęcie.

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr LI/10. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.

Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 16 kwietnia do 23 maja 2010r. stanowi załącznik 

nr 5.

Protokoły  z  posiedzeń  Zarządu  w  dniach  8  i  16  kwietnia  2010r.  oraz  sprawozdanie  z 

posiedzeń Zarządu w dniach 4 i 12 maja radni otrzymali w materiałach sesyjnych.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie zadali pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań. 

Radny Marek Ząbkiewicz poruszył temat bezpieczeństwa na drogach. Powiedział, że buduje się 

nowe  drogi,  poprawia  nawierzchnię,  wycina  się  drzewa.  Wszystko  po  to,  aby  poprawić 

bezpieczeństwo podróżujących.  Radny stwierdził,  że jednego nie rozumie – dlaczego sadzi się 

nowe drzewa. Poruszył kwestię dwóch dróg: Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno oraz Marzęcice – 

Tereszewo. Na tych drogach w ostatnich 10 latach zginęło około 12 osób. Były to w większości 

osoby bardzo młode.  Zawsze  znajdą  się  młodzi  i  niedoświadczeni  kierowcy,  którym brakuje 

wyobraźni, którzy nie potrafią przewidzieć konsekwencji. Należy zrobić wszystko, aby umożliwić 

użytkownikom drogi bezpieczny przejazd, a sadzenie drzew w tym nie pomaga. Zdaniem radnego 

decyzja o ich zasadzeniu nie była  dobrym pomysłem. Kto weźmie odpowiedzialność za tych, 
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którzy jutro, pojutrze na tych drogach zabiją się. Kiedyś, kiedy ludzie jeździli zaprzęgami konnymi, 

drzewa były potrzebne. Dziś, przy tak szybkich samochodach, są stanowią zagrożenie. Wiele drzew 

znajduje się bardzo blisko jezdni. Nawet przy remontowanej drodze do Kurzętnika znajdują się w 

odległości zaledwie pół metra od drogi. Jeżeli już jest konieczność sadzenia nowych drzew, należy 

je sadzić gdzie indziej. Radny zapytał, ile drzew posadzono i jakie są dalsze plany w tym zakresie.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych p. Ryszard Kłosowski poinformował, że każdego roku ZDP 

wycina około 500 sztuk. Na wycięcie każdego drzewa trzeba mieć zgodę wójta gminy. Zarząd takie 

zgody uzyskuje, ale nie na wszystkie drzewa wnioskowane do wycinki. W decyzji zezwalającej 

wycinkę jest zapis, że należy zasadzić tyle nowych drzew, ile zostało wyciętych. Wycinane są 

drzewa rosnące w poboczu drogi. Nowe drzewa nasadzono na drodze Nowe Miasto Lubawskie – 

Mroczno. Jest to jedyna droga powiatowa, która posiada szeroki pas drogowy. Nowe drzewa nie 

zostały posadzone w poboczu drogi, tylko na granicy pasa drogowego. Na drodze Marzęcice – 

Tereszewo posadzono około 80 drzew. Tam nie ma pasa drogowego. Z kolei na drodze Nowe 

Miasto – Gwiździny wycięto wszystkie drzewa przygotowując się do realizacji przyszłej inwestycji 

(obecnie trwa opracowywanie dokumentacji).  Drogą przejeżdżał pracownik Wydziału Ochrony 

Środowiska Urzędu Wojewódzkiego i zainteresował się tą sprawą. P. Kłosowski powtórzył,  że 

obowiązkiem ZDP jest wykonać nasadzenie drzew po wycince. Do nasadzeń kupuje się sadzonki 

brzozy. Drzewa te nie urosną takie duże jak jesiony czy topole. Na Konwencie Dyrektorów ZDP 

zastanawiano się nad problemem nasadzeń. Nasadzenia są kontrolowane. Kontrolujących interesują 

rachunki za zakupione drzewka. Jeżeli wycięto 500 drzew, tyle samo musi być nasadzeń. Jeżeli jest 

mniej, nakładane są kary. Proponuję się takie rozwiązanie, że ZDP kupuje młode drzewka i np. w 

porozumieniu  ze  szkołą  czy  nadleśnictwem  sadzi  je  w  innym  miejscu  niż  przy  drodze. 

Prawdopodobnie  inspektorzy  NIK akceptują  takie  rozwiązanie.  W opinii  p.  Kłosowskiego  na 

drodze Nowe Miasto – Słup, nowe drzewka nie zagrażają bezpieczeństwu ruchu drogowego. Jeżeli 

ktoś będzie jechał drogą z nadmierną prędkością, to przy drodze może nie być żadnego drzewa, a i 

tak może się zabić np. o przydrożny słup.     

Radny  Ząbkiewicz  twierdził,  że  należy  się  określić  –  czy  drzewa  są  niebezpieczne  czy  nie. 

Samorząd powinien być samorządny czyli powinien się „sam rządzić”. Wiadomo, że są ustawy 

które coś nakazują, ale na pewno jest jakieś wyjście z tej sytuacji.  Zdaniem radnego sadzenie 

nowych drzew nie jest właściwym rozwiązaniem.  

Radny Jan Czapliński powiedział, że p. dyrektor mógłby podać też argumenty przemawiające za 

sadzeniem  drzew  np.  dotyczące  widoczności  (jazda  podczas  mgły)  czy  kwestie  dotyczące 

odśnieżania. 

P. Kłosowski odpowiedział, że oczywiście takie argumenty można przytoczyć. Przy takich zimach 

3



jakie ostatnio były, nawet kierowcy pługów mieli problem z odnalezieniem drogi. 

Radny Tomasz Szczepański zwrócił uwagę, że wiele drzew przy drogach to samosiejki. 

Radny Wacław Jabłoński zwrócił uwagę, że system korzeniowy drzew rosnących blisko jezdni, 

powoduje muldy, nierówności i jest to istotny argument za ich usuwaniem. 

P.  Kłosowski  powiedział,  że  można  zacząć  masowo wycinać  drzewa,  zorganizować  ludzi  do 

wycinki itd. , ale na pewno wówczas będzie trudniej uzyskać decyzję na ich wycinkę, zainteresują 

się tym odpowiednie służby. ZDP robi systematycznie wycinkę, po 500-600 sztuk rocznie. Drzewa 

wycinane są przede wszystkim przy drogach przewidzianych do przebudowy np. w ostatnim czasie 

na drodze Nowe Miasto – Radomno. 

Radny Ząbkiewicz powiedział,  że nie chodziło mu o to, aby nagle zacząć wycinać wszystkie 

drzewa. Można trochę więcej drzew wyciąć i nie sadzić nowych.

Radni nie zgłosili innych wniosków, interpelacji lub zapytań.

Ad. 8

Omówienie sytuacji na rynku pracy i problemów bezrobocia, realizacja 

programów przeciwdziałających bezrobociu

Informacja na temat sytuacji na rynku pracy w powiecie nowomiejskim w okresie od stycznia do  

kwietnia 2010r. stanowi załącznik nr 6.

Informacja o stanie bezrobocia wg. stanu na 21 maja 2010r. – załącznik nr 7.

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy p. Tadeusz Ławicki poinformował, że analizując ostatnie 

dane  należy stwierdzić,  że  są  pewne oznaki  ożywienia  na  rynku  pracy.  Wzrasta  liczba  osób 

podejmujących pracę, maleje liczba bezrobotnych. Urząd wystąpił w kwietniu do Ministerstwa 

Pracy i Polityki Społecznej o dodatkowe środki na walkę z bezrobociem. Każdego roku, w drugim 

półroczu takie środki pozyskiwano. W tym roku, w związku z powodzią, pojawiła się informacja, 

że 90 mln zł. z rezerwy Ministra przeznaczone będzie na walkę ze skutkami powodzi. Może więc 

okazać się, że w tym roku nie uda się pozyskać dodatkowych pieniędzy na walkę z bezrobociem. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Radny  Ryszard  Figurski  zapytał  jak  wygląda  spadek  liczby  bezrobotnych  w  poszczególnych 

gminach; czy i gdzie powstają nowe miejsca.

P. Ławicki odpowiedział, że na ogólną liczbę osób, które podjęły pracę w kwietniu wynoszącą 250, 

193 osoby podjęły pracę na terenie gmin wiejskich. Oznacza to, że ok. 75% podjęło pracę na wsi, 

25% w mieście. Z reguły największe bezrobocie notuje się w gminie Biskupiec i na terenie miasta. 

Na terenie gminy Biskupiec powstanie prawdopodobnie nowy zakład w miejscowości Łąkorz. 

Jeżeli chodzi o miasto, największy problem jest zakładem „Humdrex” – zakład postawiono w stan 

całkowitej likwidacji.
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Radny Damian Godziński zapytał jak aktualna ilość bezrobotnych ma się do ilości bezrobotnych w 

analogicznym okresie ubiegłego roku.

P. Ławicki odpowiedział, że podobnie jak w całym kraju – bezrobocie wzrosło.  

Radni nie mieli więcej pytań.

Ad. 9

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2010r.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/354/10 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie.

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.

/przerwa/

Przewodniczący wznosił obrady po przerwie. 

Po przerwie obecnych było 15 radnych. 

Oprócz radnych, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu i Radcy Prawnego obecni byli: p. Ryszard 

Kłosowski, p. Jan Karwowski, P. Barbara Przeradzka – Martko, p. Bożena Smoczyńska, oraz p. 

Ewa Kalisz – Górzkowska.

Ad. 10

Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego złej sytuacji w rolnictwie

Z sali obrad wyszła radna Danuta Mazurkiewicz.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  14  radnych. 

Uchwałę nr LII/355/10 (załącznik nr 9) podjęto jednogłośnie.

Ad. 11

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywni życio

wo – aktywni sportowo”

Na salę obrad weszła radna Danuta Mazurkiewicz.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/356/10 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie.
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Ad. 12

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Remont drogi 

powiatowej Nr 1333N Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku Nowy 

Dwór – droga krajowa nr 15”

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/357/10 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie.

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski.

Ad. 13

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w sprawie powierzenia pro

wadzenia zadania publicznego polegającego na wydawaniu opinii o potrzebie wczesnego 

wspomagania rozwoju dziecka, orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego oraz orze

czeń o potrzebie indywidualnego nauczania dzieci niewidomych i słabo widzących, dzieci 

niesłyszących i słabo słyszących oraz dzieci z autyzmem

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/358/10 (załącznik nr 12) podjęto jednogłośnie.

Ad. 14

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  użyczenia  Szpitalowi  Powiatowemu  w  Nowym 

Mieście  Lubawskim  spółka  z  o.o.  nieruchomości  zabudowanej  będącej  własnością 

Powiatu Nowomiejskiego położonej w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Mickiewicza 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/359/10 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie.

Ad. 14a

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  pozostawienia  anonimowej  skargi  na  działalność 

Starosty Nowomiejskiego bez rozpoznania

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/360/10 (załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie.
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Ad. 14b

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  inwestycji  pn. 

„Utworzenie  Edukacyjnego  Centrum  Multimedialnego  w  Zespole  Szkół  im.  C.  K. 

Norwida w Nowym Mieście Lubawskim – dla szkolnictwa zawodowego”

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/361/10 (załącznik nr 15) podjęto jednogłośnie.

Ad. 14c

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  zadania  pn. 

„Wyposażenie  laboratorium  informatycznego  dla  technikum  informatycznego   w 

Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim”

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. 

Radny  Szczepański  przypomniał,  że  tego  projektu  uchwały  nie  zdążono  już  omówić  na 

wspólnym posiedzeniu komisji.

Starosta poinformował,  że ogłoszono nabór do konkursu w ramach RPO. Dyrekcja Zespołu 

Szkół  wystąpiła  do Zarządu Powiatu  z  wnioskiem,  aby przystąpić  do realizacji  zadania  tj. 

utworzenia  jednej  pracowni  informatycznej.  Można  pozyskać  85%  dofinansowania,  15% 

wynosi  udział  własny.  Środków do podziału  w konkursie  jest  23 mln  zł.  Zadanie  ma być 

realizowane w cyklu dwuletnim. Znaleziono już firmę, która może wykonać mini aranżację 

pracowni. Do 15 czerwca mogą być składane wnioski. 

Radny Szczepański zapytał, jaka ma być wartość zadania.

Starosta odpowiedział, że projekt opiewa na kwotę ok.121 tys. zł. 

Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały. W  głosowaniu  wzięło  udział  15  radnych. 

Uchwałę nr LII/362/10 (załącznik nr 16) podjęto jednogłośnie.

Ad. 14

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Odpowiedzi na zapytania udzielano na bieżąco.

Ad. 15

Sprawy różne

Radny Marek  Arentowicz  poinformował  że  Regionalna  Dyrekcja  Ochrony Środowiska  w 

Olsztynie  w związku z  toczącym  się  postępowaniem na drogę powiatową Nowe Miasto 

Lubawskie  –  Mroczno  dwukrotnie  wzywała  Zarząd  do  uzupełnienia  karty  informacyjnej. 

Radny zapytał czy wysłano w tej sprawie odpowiedź.

Starosta odpowiedział, że sprawę pilotuje ZDP. Zaraz po sesji skontaktuje się z dyrektorem i 
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upewni, że odpowiedź wysłano.

Sekretarz  Powiatu  poinformował,  że  w materiałach  sesyjnych  radni  otrzymali  propozycje 

zmian w Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego. Należy ustalić termin spotkania w celu 

ich skonsultowania.

Radny Julian Stasiuk zaproponował,  aby omówić strategię na wspólnych komisjach przed 

sesją.

Propozycję przyjęto.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Ad. 16

Zakończenie obrad LII Sesji Rady Powiatu

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady LII Sesji Rady 

Powiatu.

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu

             Anna Andrzejczak                                              Marcin Lesiński
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